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Jaarverslag 2023  

Stichting Vriendenfonds Albert Schweitzer ziekenhuis is op 1 januari 2016 ontstaan uit een 

(juridische) fusie van de Stichting Vrienden van het Albert Schweitzer Ziekenhuis en de Stichting 

Oncological Research Albert Schweitzer hospital (ORAS).  

Het statutaire doel van het Vriendenfonds bestaat uit het bevorderen en ondersteunen van 

wetenschappelijk onderzoek binnen het Albert Schweitzer ziekenhuizen en het leveren van financiële 

bijdragen aan projecten binnen het Albert Schweitzer ziekenhuis die ten goede komen aan 

patiëntenwelzijn. 

De Missie van het Vriendenfonds luidt: 

“Het statutaire doel willen we bereiken door met hoofd, hart en ziel, op alle mogelijke 

manieren geld aan te trekken: via particuliere giften, bedrijfssponsoren, opbrengst van door 

derden georganiseerde activiteiten (sponsorlopen, markten, inzamelingsacties etc.).  

We vinden het belangrijk om in de regio een uitstekend ziekenhuis te hebben. Een ziekenhuis, 

waar patiënten kunnen vertrouwen in hun behandeling en waar ze zich zo prettig mogelijk bij 

voelen.  

Goede zorg begint bij goed personeel. Personeel dat kan groeien in zijn of haar vakgebied. 

Wetenschappelijk onderzoek helpt hierbij: door onderzoek is betere genezing of betere 

kwaliteit van leven voor de patiënt mogelijk. Onderzoek werkt bovendien als een magneet: 

slimme jonge mensen zijn bereid zich aan het ziekenhuis te verbinden, hetgeen ten goede 

komt aan de regionale zorg.    

Goede zorg betekent ook soms net iets meer aandacht kunnen geven, afleiding bezorgen, of 

een vervelend situatie veraangenamen. Denk hier bijvoorbeeld aan hand- en voetmassages 

voor kankerpatiënten, een dagje uit voor kinderen of volwassenen met een chronisch of 

slopende ziekte, een beetje afleiding tijdens zware behandelingen, een net iets prettigere 

aankleding van een afdeling.   

Wij willen deze extra's, die niet onder de reguliere bekostiging van de zorg vallen, voor het 

Albert Schweitzer Ziekenhuis en haar patiënten mogelijk maken.” 

Het Vriendenfonds heeft de (fiscale) status van ANBI (Algemeen Nut beogende Instelling). 
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 Algemeen 

In het verslagjaar 2023 is het bestuur ongewijzigd gebleven met voorzitter Govert Veldhuijzen, 

secretaris Job van Niftrik, penningmeester Wim Bartelts en de bestuursleden Myra Kleiweg-de Zwaan 

en Max Remerie.  

In 2023 heeft het bestuur 8 maal vergaderd. Een iets hogere frequentie dan in de voorgaande jaren.  

Met de Afdeling vrijwilligerscoördinatie zijn in het vorige verslagjaar 2022 nauwe contacten gelegd. 

Die afdeling is er net als het Vriendenfonds op gericht het welzijn van patiënten in het ziekenhuis te 

bevorderen. Dat contact heeft ertoe dat Corinda Bikker, het hoofd van de Afdeling 

vrijwilligerscoördinatie, standaard als adviseur wordt uitgenodigd voor de bestuursvergaderingen en 

in 2023 heeft zij aan nagenoeg alle vergadering deelgenomen.  

In de bestuursvergaderingen wordt primair gesproken over de aanvragen van medewerkers uit het 

ziekenhuis om projecten op het terrein van patiëntenwelzijn en wetenschappelijke onderzoeken 

financieel te ondersteunen, daarmee invulling gevend aan het statutaire doel.  

Dit verslag jaar staat ook in het teken van discussie met de Raad van bestuur over ondersteuning van 

het vriendenfonds. Het huidige bestuur is in 2019 op verzoek van de raad van bestuur van het 

ziekenhuis aangetreden. Het is enthousiast aan het werk gegaan met ideeën om naast het (slinkend 

aantal) traditionele donateurs, bedrijven, externe fondsen, (ex-)patiënten en andere partijen in de 

samenleving aan het fonds te verbinden en daarmee middelen te genereren voor extra activiteiten 

voor patiëntenwelzijn en wetenschappelijk onderzoek. Daarmee is jaarlijks tussen €50.000 en € 

100.000 beschikbaar gekomen. Verder heeft het ook een bijdrage geleverd aan de public relations 

van het ziekenhuis. 

Wij hebben de overtuiging dat er meer valt te bereiken. Daarvoor is ondersteuning vanuit het 

ziekenhuis, maar ook betere benutting van de kanalen van het ziekenhuis naar zijn (ex-) patiënten, 

zakenrelaties en andere bezoekers zijn echter een voorwaarde. 

Voor 2019 stelde het ziekenhuis jaarlijks € 30.000 beschikbaar voor externe ondersteuning. De toen 

afgetreden voorzitter kreeg bovendien een vergoeding voor zijn werkzaamheden. Bij de start van ons 

bestuur is ervoor gekozen de externe ondersteuning te beëindigen. In plaats daarvan zou de afdeling 

Communicatie ondersteuning bieden. Het eerste jaar verliep dat goed. Na de uitbraak van de 

coronapandemie is de ondersteuning door werkdruk bij die Communicatie in het slop geraakt. 

Daarvoor hadden wij uiteraard toen alle begrip. In de loop van het jaar zijn wij met de toenmalige 

voorzitter van de Raad van Bestuur Peter van der Meer in gesprek geraakt over de wenselijke 

ondersteuning vanuit het ziekenhuis. Wij hadden inmiddels de overtuiging dat daarvoor ongeveer 0,5 

fte noodzakelijk was. In het laatste gesprek dat wij 30 juni jl. met hem voerden heeft hij aangegeven 

daartoe een voorstel aan de raad van bestuur voor te zullen leggen. Daarnaast hebben wij 

meermalen met hem van gedachten gewisseld over de mogelijkheden het Vriendenfonds meer 

zichtbaar te maken voor (ex-)patiënten, zakenrelaties en bijvoorbeeld in de hal van het ziekenhuis, 

zonder dat dit tot concrete resultaten heeft geleid. Tenslotte is administratieve en communicatie-

ondersteuning op bescheiden schaal zeer wenselijk. 
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Van een voorstel is het niet meer gekomen en het gesprek over de ondersteuning is na de zomer 

opgepakt door de waarnemend voorzitter Diederik Zijderveld. Aanvankelijk was hij van mening dat 

het Vriendenfonds überhaupt geen enkele financiële of praktische steun vanuit het ziekenhuis zou 

moeten krijgen en zelf in de kosten van ondersteuning uit de donaties zou moeten voorzien. 

Opheffing van het Vriendenfonds kwam daarmee om de hoek kijken.  

Over deze discussie zijn de Raad van Toezicht, het Medisch Staf Beraad (MSB), het Verpleegkundig 

staf Beraad (VSB), de Cliëntenraad en de Wetenschapscommissie geïnformeerd; evenals een aantal 

afdelingshoofden en artsen met wie het Vriendenfonds nauwe contacten onderhoudt. 

Aan het eind van het verslagjaar was deze discussie nog niet afgerond.  

Het ontbreken van de benodigde ondersteuning vanuit het ziekenhuis is ook de reden dat we in 2023 

geen Vriendenavond hebben kunnen organiseren. En ook het uitbrengen van de jaarlijkse 

Nieuwsbrief aan alle donateurs en andere Vrienden is er om dezelfde reden helaas bij ingeschoten.   

In het najaar van 2022 hebben we ons aangesloten bij het collegiaal overleg van Vriendenstichtingen 

en onderzoekfondsen van STZ-ziekenhuizen. Gemiddeld 2x per jaar komt dat gremium via TEAMS of 

op locatie bij elkaar. Het doel is ervaringen uitwisselen, leren van elkaars expertise, elkaar inspireren. 

Deelnemers aan het overleg zijn met name subsidie adviseurs, -coördinatoren, fondsenwervers, 

wetenschap coördinatoren, beleidsmedewerkers, - adviseurs en communicatiemedewerkers; 

allemaal professionals die in dienst zijn van het desbetreffende ziekenhuis. Het Vriendenfonds van 

het ASz blijkt het enige Vriendenfonds te zijn dat alleen bestaat uit vrijwilligers.  

Uit dat collegiaal overleg is de landelijke zorgvriendenweek ontstaan; een campagneweek waarin 

vriendenstichtingen en onderzoekfondsen van STZ-ziekenhuizen laten zien wat ze betekenen voor de 

patiëntenzorg in Nederland. Helaas is het in 2023 (nog) niet gelukt om daaraan mee te doen.  

Via het intranet en de diverse (sociale) media van het ASz is in 2023 een aantal malen aandacht 

geschonken aan de projecten die door of via het Vriendenfonds financieel zijn gesteund. (Zie: 

https://www.aszvrienden.nl/projecten/ ) 

 

Donateurs 

In voorgaande jaarverslagen is aandacht besteed aan het teruglopend donateurenbestand. 

Door de hiervoor beschreven discussie over de steun aan het Vriendenfonds en het uitblijven van 

een Nieuwsbrief en Vriendenavond hebben we de donateurs helaas onvoldoende kunnen bedienen.  

Het aantal donateurs dat ook echt jaarlijks of althans regelmatig nog doneert, is daardoor verder 

afgenomen.  

Van ongeveer 200 donateurs hebben we hun e-mailadres gekregen. Dat doet veronderstellen dat 

zo’n 200 personen zich daadwerkelijk Donateur/Vriend van het Vriendenfonds beschouwt. 

Hoe dan ook vinden we het wel heel belangrijk om een groot bestand aan donateurs te hebben. Niet 

alleen omdat we de inkomsten dringend nodig hebben, maar ook omdat donateurs in feite ook 

https://www.aszvrienden.nl/projecten/
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ambassadeurs van het Vriendenfonds zijn. Zij kunnen mede zorgen voor bekendheid van het 

Vriendenfonds in de regio.  

Met een vijftal donateurs is een periodieke schenkingsovereenkomst voor 5 jaren afgesloten.  In alle 

gevallen gaat het om steun aan wetenschappelijk onderzoek van de afdeling Hematologie voor een 

totaalbedrag van ruim 50.000 euro. 

Het Vriendenfonds heeft ook in 2023 de overheadkosten weer tot een minimum weten te beperken. 

Het betreft dan bijvoorbeeld – onvermijdelijke -  bankkosten of een bloemetje voor een ziek 

bestuurslid.  Dat betekent dat donaties voor bijna 100 % ten goede komen aan de welzijnsprojecten 

en/of wetenschappelijke onderzoeken waarvoor ze zijn gegeven. 

 

Serviceclubs en Goede doelen ANBI’s in de Dordtse regio die zich met zorg en welzijn bezighouden. 

Serviceclubs, zoals bijvoorbeeld Rotary, Lions, Ronde Tafel en Kiwanis stellen regelmatig gelden 

beschikbaar voor goede doelen. Daarnaast zijn er stichtingen die (ook) op het terrein van het 

Vriendenfonds ‘goede doelen-projecten’ willen steunen. Het bestuur van het Vriendenfonds heeft 

met enkele van die serviceclubs en stichtingen inmiddels goede contacten.  

Zo heeft de Ronde Tafel Dordrecht in 2022 met een ‘champagne-actie” gelden opgehaald tot in 

totaal 7500 euro om daarmee in 2023 een drietal projecten voor het Vriendenfonds te kunnen 

realiseren. Het betreft: De aanschaf van een reanimatiepop voor Neonatologie voor 

trainingsdoeleinden; de aankoop van 6 workshops ‘Look Good…Feel Better’ voor de patiënten van de 

Dagbehandeling Oncologie; en financiële steun voor het cameraproject van de Afdeling Neonatologie 

(zie hierna ook onder Patiëntenwelzijn).  

Stichting Wings uit Hendrik Ido Ambacht heeft het Vriendenfonds in 2021 uitgenodigd om voor een 

periode van 3 jaren projecten op het terrein van het patiëntenwelzijn voor financiële steun voor te 

dragen. In dat verband heeft Stichting Wings in 2023 ook weer met 5.000 euro aan het mogelijk 

maken van een aantal projecten bijgedragen. 

 

Bedrijfsvrienden  

Nadat het aantal Bedrijfsvrienden enkele jaren achtereen is gekrompen, zijn we verheugd dat een 

vijftal bedrijven zich sinds 2022 weer aan het Vriendenfonds voor meerdere jaren heeft verbonden. 

Naast het autobedrijf Ames dat het Vriendenfonds al vele jaren financieel structureel steunt, zijn dat 

de SDK Kinderopvang uit Dordrecht, Belasting- en administratiekantoor Bravenboer, de organisatie 

BeterDichtbij B.V, en het installatiebedrijf Kuijpers Service B.V.  

Na een donatie van 5.000 euro in 2022 heeft het bedrijf Newdawn Robotics in mei - wederom na 

afronding van een ICT-project in het ASz – aan het Vriendenfonds gedoneerd en dit keer zelfs met 

het mooie bedrag van 7.500 euro.  
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ICRAS en Orgel 

De Stichting Interkerkelijke Regeling Christelijke Erediensten Albert Schweitzerziekenhuis (IRCAS) 

heeft eind 2022 besloten om de kerkdiensten die onder verantwoordelijkheid van het IRCAS in het 

auditorium van het ASz werden verzorgd, na de lange coronaperiode niet voort te zetten. De 

redenen hiervan zijn onder meer het feit dat patiënten vaker via eigen tablet de kerkdiensten van 

hun eigen (wijk)gemeente volgen, Rk-patiënten volgen hun diensten vaak via de TV,  ernstig zieke 

patiënten op hun kamer blijven en niet naar de kerkzaal (kunnen) komen, veel patiënten heel kort in 

het ziekenhuis verblijven en het aantal reguliere patiënten die de kerkdiensten bezoeken zo minimaal 

is, dat in overleg met de Geestelijke Verzorging en de Raad van Bestuur besloten is de diensten te 

stoppen. Omdat het primaire doel van IRCAS daarmee kwam te vervallen is toen tevens besloten 

IRCAS op te heffen. 

Het Reilorgel dat in het auditorium stond, en bij de diensten werd gebruikt, had daardoor geen 

functie meer. Besloten is het orgel dat ooit met steun van het Vriendenfonds is aangekocht, ten 

verkoop aan te bieden. Hans Reil, eigenaar van Orgelmakerij Reil en, bouwer van het Reilorgel, is 

daarvoor als verkoopmakelaar opgetreden. Tot ons genoegen is het vrij snel in de loop van 2023 

gelukt om een koper te vinden, namelijk de Congregación de San Felipe Neri in Valladolid. In oktober 

is het orgel door de orgelmakerij naar Spanje vervoerd. 

IRCAS is in 2023 daadwerkelijk opgeheven. Bij de liquidatie is het batig saldo uitgekeerd aan het 

Vriendenfonds. Daarvoor zijn wij de vereffenaars uiteraard bijzonder dankbaar. 

 

Ambassadeurs 

In 2020 hebben Hein van der Loo, toenmalig burgemeester van Zwijndrecht en Leen de Koning, CEO 

van AMEGA, zich bereid verklaard om het Ambassadeurschap van het Vriendenfonds op zich te 

nemen. Hein van der Loo is in 2023 als burgemeester naar Almere vertrokken en daarmee is zijn 

ambassadeurschap beëindigd.  

Met Leen de Koning hebben voorzitter en secretaris in januari 2023 een voortgangsgesprek gevoerd.  

 

Evenementen 

Collega’s van de dagbehandeling Oncologie hebben vorig jaar samen met vrijwilligers een voorjaars-, 

najaars- en kerstmarkt georganiseerd met als doel geld in te zamelen voor onder meer hand- en 

voetmassages voor oncologische patiënten. Vastberaden om zelf een bijdrage te leveren, hebben zij 

met succes het grote bedrag van meer dan 16.000 euro opgehaald tijdens deze markten. Dat geld 

wordt beheerd door het Vriendenfonds en wordt gebruikt om meerdere initiatieven die gericht zijn 

op het welzijn van patiënten te realiseren. Een deel van dat geld gaat speciaal naar de afdeling 

Oncologie, zodat ze door kunnen gaan met het geven van hand- en voetmassages aan patiënten door 

oncologische masseurs. Ook wordt een deel van het geld gebruikt voor het project Hart onder de 

riem. Op de afdeling staat een cadeautjeskast voor patiënten om hen op moeilijke momenten een 

kleinigheid te geven. 
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Geefacties 

De website van het Vriendenfonds biedt de mogelijkheid voor eenieder om zelf een eigen donatie 

actie te starten voor een patiëntenwelzijn-project of wetenschappen onderzoek in het ASz. Daarbij 

maakte het Vriendenfonds enkele jaren gebruik van het donatieplatform SuportandDonate. Dat 

platform is door GEEF.NL, een soortgelijk donatieplatform. Acties om het Vriendenfonds te steunen 

kunnen gestart worden op https://www.geef.nl/nl/doel/stichting-vriendenfonds-albert-schweitzer-

ziekenhuis/over-ons.    

Mede met behulp van zo’n zelf gestarte eigen actie is de Afdeling Neonatologie erin geslaagd om het 

benodigde budget voor het zogenaamde cameraproject op te halen. Op die afdeling worden 

pasgeborenen opgenomen die om verschillende redenen extra zorg nodig hebben. Vooral de baby’s 

die te vroeggeboren worden, liggen langere tijd op die afdeling. Omdat het vaak voor ouders niet 

mogelijk is om 24 uur per dag bij hun kind te kunnen zijn, is er op de afdeling een camerasysteem 

beschikbaar zodat er op ieder moment van de dag door ouders meegekeken kan worden. De 

camera’s en de software voor de camera’s waren verouderd en aan vervanging toe. Met de nieuwe 

camera’s en software kunnen ook de baby’s in beeld worden gebracht die in een couveuse verpleegd 

worden.  

Daarnaast was dit cameraproject ook het goede doel waarvoor de DrechtStadLoop in november 2023 

geld heeft opgehaald. Dat leverde weer het mooie bedrag van € 8.934,- op. 

 

Patiëntenwelzijn 

In het verslagjaar zijn de volgende projecten - daaronder ook een enkele aanvraag uit 2022 –  met 

een donatie(toezegging) gesteund: 

 Op de Dagbehandeling Oncologie zijn net als in voorgaande jaren hand- en voetmassages 
verzorgd voor de patiënten. 

 Wederom is financiële steun gegeven voor het organiseren van bijeenkomsten voor partners 
van MS-patiënten. Zij delen op die bijeenkomsten ervaringen en vindensteun bij elkaar. 

 Het camera-project van de afdeling Neonatologie (zie hiervoor) is met een extra donatie 
gesteund om in ieder geval een jaarlang de kosten van de software te kunnen betalen.  

 Een bijzonder dankbare patiënt heeft in 2022 voor “optimalisatie van patiëntenzorg op de 
afdelingen dialyse/oncologie/hematologie voor een periode van 5 jaar jaarlijks een zeer 
substantieel bedrag beschikbaar gesteld. Daar is in 2023 weer dankbaar gebruik van gemaakt 

 Voor patiënten op de Spoedeisende Hulp en de Dialyse zorgen we nog altijd voor 
abonnementen op enkele kranten en een tijdschrift. 

 We steunen onderzoek naar behandeling van het voorstadium van borstkanker. 

 Poli Diatime heeft mede met steun van Stichting Wings vrolijke muurschilderingen voor 
kinderen kunnen laten aanbrengen door kunstenares Ivonne van den Nieuwendijk. (zie: 
https://www.aszvrienden.nl/projecten/muurschilderingen-voor-kinderdiabetespoli-
diatime_31247/ ) 

 Op de SEH is een aantal klokken opgehangen waarop tijd, dag en datum duidelijk zichtbaar 
zijn. Het aantal geriatrische (kwetsbare) patiënten dat op de SEH binnen komt, neemt fors 
toe. En de hoop en verwachting is dat bij binnenkomst van dergelijke patiënten die klokken 

https://www.geef.nl/nl/doel/stichting-vriendenfonds-albert-schweitzer-ziekenhuis/over-ons
https://www.geef.nl/nl/doel/stichting-vriendenfonds-albert-schweitzer-ziekenhuis/over-ons
https://www.aszvrienden.nl/projecten/muurschilderingen-voor-kinderdiabetespoli-diatime_31247/
https://www.aszvrienden.nl/projecten/muurschilderingen-voor-kinderdiabetespoli-diatime_31247/
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mede kunnen helpen een delier te voorkomen. (zie: 
https://www.aszvrienden.nl/projecten/nieuwe-klokken-op-de-patientenkamers-van-de-
seh_31165/)  

 Helianthus centrum voor leven met en na kanker. In samenwerking met het ASz is een 
ondersteuningsplaats voor kankerpatiënten en hun naasten gerealiseerd. Daar wordt 
patiënten en hun naasten op laagdrempelige wijze informele ondersteuning geboden voor, 
tijdens en na het ziekteproces. De secretaris van Stichting Wings heeft op persoonlijke titel 
gezorgd voor een koffiezetapparaat en het Vriendenfonds voor de overige benodigdheden 
om koffie en thee te kunnen serveren. 

 Het Pijnbehandelcentrum heeft voor in de wachtruimte op locatie Zwijndrecht een mooi 
kunstwerk aan kunnen schaffen. Het kunstwerk heet 'Mobile' en is gemaakt door 
kunstenares Jessica Scholtes. Het staat voor lucht en ruimte en dat is ook wat het toevoegt 
aan de wachtkamer.(zie: https://www.aszvrienden.nl/projecten/kunstwerk-in-
wachtruimte_31759/ ) 

 Het Bekkenbodemcentrum is gesteund met een financiële toezegging om de wacht- en 
behandelkamer(s) kindvriendelijk(er) te maken. Wandpanelen zijn een goede manier om 
kinderen even af te leiden van het wachten, focus aan te brengen door spel en het bezoek 
aan het ziekenhuis een stukje plezieriger maakt. Kinderen met bekkenbodemproblemen 
hebben vaak moeite met het stabiliseren van de romp. Kussens, en zeker de 
balanceerkussens, kunnen op een leuke speelse wijze bijdragen aan het aanleren/oefenen 
hiervan. Daarnaast kunnen krukjes en zitkussen in de wachtkamer bij de wandpanelen 
gebruikt worden tijdens het multi spreekuur. Dit spreekuur is uitsluitend voor kinderen die 
achtereenvolgens door 3 medewerkers (kinderarts/ continentieverpleegkundige en 
bekkenfysiotherapeut) gezien worden en dus een lange tijd in de wachtkamer aanwezig zijn.  
De realisatie van dit project zal in 2024 plaats vinden. 

 Afdeling C2 (Breast Unit) heeft 300 gehaakte omslagdoeken kunnen aanschaffen. Die doeken 
zijn bedoeld voor patiënten om na een borstamputatie tijdens de wondconfrontatie en het 
aanmeten van de tijdelijke prothese iets te kunnen omslaan, zodat ze niet half bloot staan. 
Patiënten vinden dit erg prettig. 

 De Poli oogheelkunde is in de gelegenheid gesteld kinderzonnebrilletjes aan te schaffen. Die 
brilletjes worden aan kinderen meegegeven na het druppelen, zodat het kind veel minder 
last heeft van licht.  

 Afdeling G2/Intensive Care Uni mag voor het “beertjes-project 1000 beertjes aanschaffen. Er 
is op de ic een werkgroep voor ‘Kinderen op bezoek op de ic’. Kinderen onder de twaalf jaar 
mogen niet zomaar op ic langs komen. Dit heeft te maken met een te indrukkende omgeving. 
In overleg met de dienstdoende verpleegkundige wordt er gekeken naar de situatie van de 
patiënt in overleg met de familie. Om de impact voor kinderen te verminderen, worden 
onder andere beertjes gegeven. Het beertje legt een symbolische afstand: het waakt over de 
patiënt en het geeft kinderen troost.  

 Aan de OK-afdeling is een financiële bijdrage toegezegd om twee vertaalapparaten te kunnen 
aanschaffen. Deze zijn bedoeld om beter te kunnen communiceren met anderstaligen op de 
operatiekamers. 

 De afdeling Neonatologie heeft toestemming gekregen voor de aanschaf van 10 
buideldoeken voor de baby’tjes die op de borst liggen van een van de ouders in een 
buidelstoel, van 10 hemeltjes voor boven nieuwe kinderbedjes en van 2 buidelstoelen. 

  

https://www.aszvrienden.nl/projecten/nieuwe-klokken-op-de-patientenkamers-van-de-seh_31165/
https://www.aszvrienden.nl/projecten/nieuwe-klokken-op-de-patientenkamers-van-de-seh_31165/
https://www.aszvrienden.nl/projecten/kunstwerk-in-wachtruimte_31759/
https://www.aszvrienden.nl/projecten/kunstwerk-in-wachtruimte_31759/
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Wetenschappelijk onderzoek 
 

1. Met het dagelijks bestuur van de Wetenschapscommissie is afgesproken om ten minste 2 

maal per jaar te overleggen. Door drukke agenda’s en een spoedgeval zijn de twee in 2023 

geplande afspraken helaas telkens geannuleerd moeten worden. 

Wel is er steeds advies gevraagd aan de wetenschapscommissie over aanvragen bij het 

Vriendenfonds voor een bijdrage aan wetenschappelijk onderzoek, zoals voor het onderzoek 

naar zorg rondom longkanker-operaties.  

2. De vakgroep chirurgie heeft voor onderzoek naar de zorg rondom longkanker-operaties 

financiële ondersteuning gekregen. De steun is specifiek bedoeld om een chirurgisch 

promovendus de kans te geven om te promoveren. In zijn proefschrift beschrijft hij de 

uitgangssituatie van zorg rondom longresecties in NL, schrijft hij 2 systematic reviews over 

onderdelen van de nieuwe richtlijn (over organisatie van zorg en over hoe om te gaan met 

thoraxdrains) en hoe een audit en feedbackdashboard kan helpen bij het goed uitvoeren van 

de nieuwe richtlijn bij zoveel mogelijk patiënten. 

3. Het Vriendenfonds verleent al vele jaren financiële steun aan verschillende 

wetenschappelijke onderzoeken van internist/hematoloog Mark-David Levin. 2023 was weer 

een bijzonder jaar voor de wetenschap in het Albert Schweitzer ziekenhuis ondersteund door 

de onderzoeksgelden uit het Vriendenfonds. Op 27 maart heeft Paul Hengeveld zijn 

proefschrift “Moleculaire risicostratificatie van chronische lymfatische leukemie” mogen 

verdedigen aan de Erasmusuniversiteit. Zijn verdediging leverde weer interessante 

discussiepunten op over de diagnostiek en behandeling van patiënten met chronische 

lymfatische leukemie op met nationale en internationale opponenten. Inmiddels is Mischa 

Vervoordeeldonk in de voetsporen van Paul getreden. Op dit moment vervolgt hij het 

onderzoek naar de moleculaire afwijkingen bij patiënten met chronische lymfatische 

leukemie in de samenwerking tussen het Albert Schweitzer ziekenhuis en het ErasmusMC. 

Wat ook bijzonder is, is dat Lina van der Straten in 2023 een top-publicatie heeft gehad in het 

toonaangevende tijdschrift Blood. In Blood heeft zij een van de eerste beschrijvingen 

gegeven van de kwaliteit van leven van patiënten met chronische lymfatische leukemie met 

de nieuwe behandelingscombinatie van obinutuzumab en venetoclax. Daarin liet zij zien dat 

obinutuzumab in combinatie met venetoclax al tijdens de behandeling een verbetering in 

kwaliteit van leven laat zien, welke na afloop van de behandeling nog verder verbetert. 

Daardoor is er door Laura Eurelings een begin gemaakt om naar de kwaliteit van leven te 

gaan kijken in een grote internationale studie met de combinatie van ibrutinib en venetoclax, 

waarvan de resultaten in 2024 in samenwerking met het universitaire ziekenhuis 

Rigshospitalet in Kopenhagen, Denemarken, verwacht worden. 

 

4. Met steun van het Vriendenfonds is patholoog Pieter Westenend de afgelopen jaren in staat 

geweest een deel van onderzoek naar borstkanker te kunnen afronden en publiceren. In 

Nederland is het onderzoek gepresenteerd op het Real World Evidence Borstkanker 

Symposium, georganiseerd door BOOG (het landelijke samenwerking op het gebied van 

borstkankeronderzoek) en natuurlijk ook op de ASZ wetenschapsdag. Daarnaast is er ook een 

publicatie in de internationale wetenschappelijke literatuur verschenen. 
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Het nieuwe onderzoek (graderen van DCIS) waarvoor het vriendenfonds afgelopen juli 2023 

een toezegging voor financiële ondersteuning heeft gedaan is opgestart met het 

samenstellen van een database. 

 

5. Met onze steun en een bijdrage van de goede doelen stichting Dutch4Kids is in 2022 

onderzoek mogelijk gemaakt naar informatie voor ouders over onverklaarbare hoge koorts 

bij kinderen. ZIEK (Zicht op ernstig ziek Kind) in beeld betreft de implementatie en 

effectiviteit van een e-tool (een app) en werkwijze met als doel om ouders beter te 

informeren bij bezoek met een kind met koorts op de spoedeisende hulp. Kinderen met 

koorts die op de spoedeisende hulp (SEH) komen, hebben in de meeste gevallen een 

onschuldige virale infectie zoals bijvoorbeeld een verkoudheid. Bij enkele kinderen is er 

sprake van een ernstige infectie, zoals een longontsteking of een hersenvliesontsteking die 

levensbedreigend kan zijn en snelle herkenning en behandeling vereist. Uit eerder onderzoek 

is bekend dat de uitleg van de arts bij ontslag uit het ziekenhuis soms onvoldoende is voor 

ouders. Deze studie is erop gericht om SEH-artsen te helpen (ook met een app) ouders zo 

goed mogelijk informeren, zodat de ouders meer zelfvertrouwen krijgen over hoe ze om 

moeten gaan met hun kind met koorts, en of ze daarnaast als het nodig is, tijdig opnieuw 

hulp moeten zoeken van een arts.  

Een en ander heeft in de ontwikkeling van de app helaas wat vertraging opgeleverd 

waardoor het hele project vertraging heeft opgelopen. De verwachting is dat het project in 

2024 daadwerkelijk van start zal gaan met fase 2 van deze studie. 

 

6. De opbrengst van de DrechtStadLoop van 6 november 2022 is bestemd voor de post-COVID-
zorg in het ASz Het betreft dan de begeleiding van mensen die na corona langdurig kampen 
met onder meer ernstige vermoeidheid, benauwdheid en concentratieverlies. Met de 
donatie wordt apparatuur voor inspanningsmetingen gekocht. Doordat de betrokken 
sportarts in 2023 een andere baan heeft gekregen, is het project vertraagd en zal de 
apparatuur in 2024 worden aangeschaft.  

 

 

Vastgesteld in de bestuursvergadering van 27 juni 2024 


